
protokół nr Iv
z sesji Rady Gminy Bralin

odbytej w dniu 30 stycznia 2015 roku

Obrady sesji odbywały się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin 30 stycznia 2a1,5 r. od godz,
10.00 do godz. 1,3.25, z przerwami:1,1,.20 - ]-1.50; 12.30 - 12.55;13.10 - 13.15.

Porzadek obrad lV sesii Radv Gminv Bralin:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Bralin.
4. Sprawozdanie wójta z dziatalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwat

podjętych na poprzedniej sesji.
5. Sprawozdania z prac komisji Rady,
6. Przedstawienie przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Budzetu ostatecznej opinii

o projekcie budzetu na 2015 rok.
7. Przedstawienie opinii Regionalne j lzby Obrachunkowej o projekcie uchwały

budżetowej na 2015 rok oraz opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Bralin na lata ż0I5-ZO2ż.

B. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Bralin na lata 2015-2027.

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budzetowej na 2015 rok.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od

nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów,
wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso.

11, Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu lX -
lnfrastruktura energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna, w
ramach Działania 9.3 - Termomodernizacja obiektów uzyteczności publicznej - plany
gospodarki niskoemisyjnej (Konku rs nr Z/PO lislg.3l2OI3).

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na 201_5 rok planu dofinansowania form
doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty
dofinansowania opłat za doskonalenie oraz specjalności i form kształcenia
zawodowego/ na które dofinansowanie jest przyznawane.

13. Przyjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania projektu
zmian w Statucie Gminy Bralin i Statutach Sołectw.

1,4. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na 701-5 rok planu pracy Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Bralin.

15. Przyjęcie planów pracy na 2015 rok: Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku
. Publicznego, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, Komisji Oświaty, Kultury,

Zdrowia, Sportu oraz Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska.
16. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin.
17. Wolne głosy i informacje.
]-8. Zamknięcie posiedzenia.



Ad. 1 Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad

Przewodnicząca Rady Kazimiera Kupczak o godz. 10,00 otwarła lV sesję Rady Gminy Bralin i

powitała wszystkich przybyłych na obrady, a w szczególności: wójta gminy Romana
Wojtysiaka, zastępcę wójta Roberta Kieruzala, skarbnik Grazynę Mosch, sekretarza
Zbigniewa Łatkę, radnych powiatowych, radnych Rady Gminy Bralin, media, sołtysów,
dyrektorów jednostek organizacyjnych, kierowników referatów i pracowników urzędu na

samodzielnych stanowiskach, mieszkańców,
Przewodnicząca poinformowała, że w sesji uczestniczy 1,5 radnych, wobec czego obrady są
prawomocne. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr ]_ do protokołu.

Ad. 2 Uchwalenie porządku obrad

Przewodnicząca Rady odczytała proponowany porządek obrad lV sesji Rady Gminy Bralin:
L Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
7. Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Bra|in.
4. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał

podjętych na poprzedniej sesji.
5. Sprawozdania z prac komisji Rady.
6, Przedstawienie przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Budżetu ostatecznej opinii

o projekcie budżetu na 2015 rok.
7. Przedstawienie opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej o projekcie uchwały

budzetowej na 2015 rok oraz opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Bralin na lata 2OL5-2022.

B. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Bralin na lata 2OL5-2O22

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2015 rok.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od

nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów,
wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso.

11, Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu lX -
lnfrastruktura energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna, w
ramach Działania 9.3 - Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej - plany
gospodarki niskoemisyjnej (Konku rs nr ZIPO liŚ/g.3l2o1-3).

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla
Gminy Bralin na lata 2015-201,8.

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na 2015 rok planu dofinansowania form
doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty
dofinansowania opłat za doskonalenie oraz specjalności iform kształcenia
zawodowego, na które dofinansowanie jest przyznawane.

1,,4. Przyjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania projektu
zmian w Statucie Gminy Bralin i Statutach Sołectw.

15. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na 2015 rok planu pracy Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Bralin.



16. Przyjęcie planów pracy na 20L5 rok: Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku
Publicznego, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, Komisji Oświaty, Kultury,
Zdrowia, Sportu oraz Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska.

17, Wolne głosy i informacje.
]"B, Zamknięcie posiedzenia.

Przewodnicząca Rady postawiła pytanie o ewentualny wniosek w sprawie porządku obrad.
Radny Paweł Narękiewicz w imieniu Klubu Radnych,,Razem dla Gminy Bralin" zlożył wniosek
formalny dotyczący wprowadzenia do porządku obrad punktu w sprawie ustalenia
wynagrodzenia dla wójta gminy Bralin, poniewaz od ostatniej sesji nikt takich kroków nie
podjął i nie ma tez takiego punktu w porządku obrad. Przewodnicząca zapytała czy jest
uchwała w tej sprawie i czy została przedstawiona radnym, Pan Narękiewicz odpowiedział, że
uchwała została dostarczona do biura rady, ale nie została przedstawiona radnym.
Głos zabrał radny Grzegorz Lemanik, który zauważył, że wniosek powinien zostać poddany
pod głosowanie i nie być uzależniony od decyzji przewodniczące1.
Głos zabrała radca prawny Ewa Brzozowska, która potwierdziła, iz wniosek powinien zostać
poddany pod głosowanie.
Wobec czego wniosek radnego Narękiewicza został przegłosowany. Przebieg głosowania:
,,zd" - B radnych, ,,przeciw" - 5, ,,wstrzymujących się" -2.
Wniosek zostanie uwzględniony w porządku obrad.

Kolejny wniosek w sprawie porządku obrad zgłosił Grzegorz Lemanik, W imieniu klubu
radnych, do którego nalezy, zaproponował, by usunąć z dzisiejszego porządku punkt 12
dotyczący podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami.
ProŚbę argumentował tym, iz jest to jeden ze strategicznych dokumentów dla gminy Bralin,
nie tylko ze względu na opiekę nad zabytkami, ale tez ma istotny wpływ na rozwój gminy, ma
poŚredni wpływ na sytuacje inwestorskie w gminie i powinien zostać omówiony na
komisjach. Projekt powinien powrócić pod obridy komisji rady i po zaopiniowaniu przez nie
dopiero wrócił na sesję.
Wobec powyzszego wniosek formalny został poddany pod głosowanie. Przebieg głosowania:
,,zd" usunięciem pkt. 12 z porządku obrad głosowało - 8 radnych, ,,przeciw" - 7,

,,wstrzymujących się" - 0. Punkt t2 został wycofany z porządku obrad.

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:
1,. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Bralin.
4. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał

podjętych na poprzedniej sesji.
5. Sprawozdania z prac komisji Rady.
6. Przedstawienie przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i Budzetu ostatecznej opinii

o projekcie budzetu na 2015 rok.
7, Przedstawienie opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej o projekcie uchwały

budżetowej na 2015 rok oraz opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Brałin na lata ż015-2022.

B. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Bralin na lata 2O1,5-2Oż2.



9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budzetowej na 2015 rok.
1-0. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od

nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów,
wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso.

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu lX -
lnfrastruktura energetyczna przylazna środowisku i efektywność energetyczna, w
ramach Działania 9.3 - Termomodernizacja obiektów uzyteczności publicznej - plany
gospodarki niskoemisyjnej (Konku rs nr ZIPO lislg,3l2OI3),

12, Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na 2015 rok planu dofinansowania form
doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty
dofinansowania opłat za doskonalenie oraz specjalności iform kształcenia
zawodowego, na które dofinansowanie jest przyznawane.

1-3. Przyjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania projektu
zmian w Statucie Gminy Bralin i Statutach Sołectw.

14. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na 2015 rok planu pracy Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Bralin.

15. Przyjęcie planów pracy na 20L5 rok: Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku
Publicznego, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budzetu, Komisji Oświaty, Kultury,
Zdrowia, Sportu oraz Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska.

1-6. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin.
]-7. Wolne głosy i informacje.
18. Zamknięcie posiedzenia,

Nowy porządek obrad został przyjęty przez radnych stosunkiem głosów,,,,zd" - 10 radnych,

,,przeciw" - 4, ,,wstrzymujący się" - 1.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Bralin

Do dnia sesji nie wpłynęły do protokołu zadne uwagi i poprawki, wobec czego odbyło się
głosowanie za przyjęciem protokołu z sesji nr lll. Wynik głosowania:,,za" - 15 radnych,

,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - 0.

Ad. 4 Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym

Kazimiera Kupczak oddała głos wójtowi gminy Romanowi Wojtysiakowi, który przedstawił
zebranym sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas lll sesji Rady Gminy Bralin.

Sprowozdanie z realizacii uchwał podietvch podczas trzeciei sesii Radv Gminv Bralin

1'. Uchwałq Nr lll/7/2014 Rady Gminy Bralin z dnia 30 grudnia 2014 r, w sprawie ustqlenie składów
osobowych stałych komisji Rady Gminy Bralin.

Uchwałę przesłono do Wydziału Kontroli Prownego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego
w Poznaniu.



2, Uchwała Nr lll/8/2014 Rady Gminy Bralin z dniq 30 grudnia 2014 r, w sprowie wyboru
p rze wod n iczqceg o Ko m isj i P rze strzega n ia P rq wa i Po rzqd ku P u b l icz nego.

t-)chwałę przesłano do Wydziolu Kontroli Prownego i Nadzoru Wietkopotskiego tJrzędu Wojewodzkiego
w Poznaniu.

j. Uchwała Nr lll/9/2014 Rady Gminy Brqlin z dnio 30 grudnia 2014 r. w sprawie wyboru
przewodniczqcego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.

tJchwołę przesłono do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wietkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego
w Poznaniu.

4. Uchwałq Nr lll/10/2074 Rady Gminy Brolin z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie wyboru
przewodniczqcego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu.

Uchwałę przesłono do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego
w Poznaniu.

5. Uchwałq Nr lll/11/2074 Rady Gminy Brolin z dnia 30 grudnia 2014 r, w sprawie wyboru
przewodniczqcego Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiskq.

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego
w Poznqniu.

6. Uchwqła Nr lll/12/2014 Rady Gminy Bralin z dnia 30 grudnio 2014 r. w sprawie powołania Komisji
Rewizyjnej.

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego IJrzędu Wojewódzkiego
w Poznoniu.

7. |,Jchwało Nr lll/13/2074 Rady Gminy Bralin z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprowie wyboru
przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej.

lJchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nodzoru Wielkopolskiego tJrzędu Wojewodzkiego
w Poznoniu,

8. Uchwała Nr lll/1a/2074 Rody Gminy Bralin z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie zmiany IJchwały Nr
L/268/2014 Rady Gminy Bralin z dnia 11, sierpnia 201,4 r. w sprowie zaciqgnięcio pożyczki na
wyprzedzajqce finansowanie działań finonsowanych ze środków pochodzqcych z Unii Europejskiej.

Uchwałę przesłono do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego
w Poznaniu oraz do Regionalnej lzby obrochunkowej w Kqliszu.

9. Uchwqła Nr lll/15/2014 Rady Gminy Bralin z dnia 30 grudnia 2014 r. zmieniajqca uchwołę w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lotq 201,4-2022,

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego
. w Poznaniu orqz do Regionolnej lzby Obrochunkowej w Koliszu,

10. Uchwałq Nr lll/16/2074 Rady Gminy Brolin z dnia 30 grudnia 2014 r. w sprawie: zmiony uchwały

budżetowej na 2014 rok.



tJchwałę przesłano do Wydziału Kontroli Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego lJrzędu Wojewodzkiego
w Poznoniu oroz do Regionalnej lzby Obrachunkowej w Kaliszu,

Następnie wójt Roman Wojtysiak przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej:

Snorkttni.a i konsultacie od elnitt 30 gruclnia 20I4r. clo clnia 29 stvcznia 20I5r.

07.01.20l5r.
c godz. ]2.3() * spotkanie z paniq Senator Andżelikq Możdżanowskq w sprawie możliwości pozyskiwania

ś r o dków z ew nętrznyc h z min.is t erstw
o godz. 1B.00 - zebranie wiejskie w Chojęcinie (wybory sołtysa i rady sołeckiej)

08.0L20l5r.
. god:. l 1.00,.jubilerłs: pani Weroniki I|iśniell,skiej
o godz. 17.00 - spotkanie z Zarzqdem OSP Chojęcin

09.01.20l5r. - URLOP

l2.0I.20l5r.
. gudz. 0B.00 pośłiadczenie podpisóu, zeznań świadków,

o god:. 13.00 - spotkanie rspłatkclwe inolyoroczne: Zarzqdem Cech.u Rzemiosł Róznychw Kępnie

I 3.01.20I 5ł. - I 4.01.20I 5ł. - I]RLOP

l5.0I.20l5r.
o godz. 09,00 - spotkanie z agentem ubezpieczeniowym

I6.01.2t)I5r.
o godz, l0.00 - spotkanie noworoczne z Rolnikami Indywidualnymi "Solidarnośc" w sali posiedzeń UG
o godz. 1 1.00 - spotkanie z paniq w sprawie budowy sklepu wielkopowierzchniowego
l goclz. 13.00 - spotkanie z radcq prawry. , Porn'ania p. Michałem Chmielowskim
. godz. l B.00 zebranie wiejskie w Weronikopolu (wybory sołtysa i rady sołeckiej)
o godz. 20.00 - zebranie wie.lskie w Czerminie (wybory sołty,sa i rady sołec'kiej)

l8.0I.20l5r.
o godz. 10.00 - zebranie wiejskie w Mnichowicach (lłybory sołtysa i rady sołeckiej)
o godz. l 6.00 - finał festiwalu kolęd i pastorałek na Pólku

l9.0I.20l 5ł.
o godz, l 1.00 spotkanie ze Starostq Kępińskin
o godz, }9.00 spotkanie z Radc1 Sołeckq sołecly,a Nowa Wieś Ksiqżęca

20,0l .20I 5r.

c godz. l 1.00 - pogrzeb pana Stanisława Balcerzaka
e godz. 14.00 - Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu
. godz. l8.00 zebrąnie wiejskie w Goli ("ybo,y sołtysa i rady sołeckiej)
c. god:. 20.00 - zebranie wiejskie w Taborze MaĘm (wybory soltysa i rady ,soleckiej)

2I.0I.20l5r.
o godz. l0.00 Spółki Wodne

c godz. l l.00 -jubileusze; pani Agnieszki Tyc oraz pani Zofii Kasprzak
o godz. l8.00 - zebranie wiejskie w Chojęcinie-Parcelach (wybory sołą,sa i rady sołeckiej)



22.01.20I5r. wyja_d do Wars:au,1

23,0l,20I 5r.

l godz. 10.00 - Dzień Babci i Dziadka w Zespole Szkół w Nowej Wsi Ksiqżęcej
. godz. ]4.00 - Konisja Przestrzegania Prawa i Porzqdku Publicznego, Komisja Rolnictwa, Gospodarki

I|/odnej i Ochrony Środowiską, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu

26.01.20l 5r.

o godz. l3.00 n.arada roczna v, Komendzie Powiatowej Państu,owęj Straży Pożarnej w Kępnie
o godz. 18.00 - zebranie wiejskie w Dziąłosząch (wybory sołtysa i rady sołeckiej)
. godz. 20,00 - zebrąnie wiejskie w Nosalach (rybo,y sołtysa i rady sołeckiej)

27.0 1.20l 5r.
. godz. l 1.00 - jubileusz pani Heleny .lanelt
. godz. 18.00 - zebranie wiej,skie v; Bralinie (wybory sołtysa i rady sołeckie.l)

28,01.20I5r.
. godz. 1B,00 - zebranie wiejskie w Taborze l|ielkim (wybory sołlysa i rady sołeckiej)

29.0 L20I 5r.

o godz, 15.00 - spotkanie z Zarządem LKS ,,Sokół" Bralin

Ad. 5 Sprawozdanie z prac komisji Rady

Kazimiera Kupczak poprosita przewodniczących poszczególnych komisji o przedstawienie
sprawozdan z prac swoich komisji. Jako pierwsżemu głos oddała przewodniczącemu Komisji
Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska Piotrowi Twardowskiemu.

Piotr Twardowski poinformował o posiedzeniu komisji, które odbyło się 23 stycznia 2015
roku, na którym dokonano wyboru zastępcy przewodniczącego komisji. Został nim Michał
Woźniak. Ponadto komisja przyjęła plan pracy komisji na 2015 rok oraz wydała opinię
pozytywną o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bralin na lata 2015-2020 ipozytywnie
zaopiniowali uchwałę budzetową na 2OL5 rok. Obie opinie zostały złozone na ręce
przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budzetu.

Następnie przewodnicząca K. Kupczak poprosiła o przedstawienie sprawozdania z prac
Komisji Rewizyjnej. Przewodniczący komisji Roman Lemanik przekazał informację o
posiedzeniu komisji w dniu 23 stycznia br. Tego dnia członkowie komisji wybrali zastępcę
przewodniczącego. Został nim Piotr Twardowski. Komisja opracowała plan pracy na 20]_5

ro kU.

WÓjt. Roman Wojtysiak zapytat przewodniczącego komisji czy plan pracy opracowany na
komisjijest tożsamy z tym, który został dziś przedstawiony radnym. Przewodniczący Lemanik
poinformował, że jest małe przesunięcie, ale poinformuje o tym podczas przedstawienia i

zatwierdzenia planu w dalszej części sesji.



Następnie o przedstawienie sprawozdania poproszony został przewodniczący Komisji

oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu. Jacek Kuropka złożył sprawozdanie z l posiedzenia komisji,

które odbyło się 20 stycznia 2o1r5r. Podczas spotkania komisja przyjrzała się uchwale

budżetowej na 2015 rok oraz Wieloletniej Prognozie Finansowej GminY Bralin na lata ŻO1,5-

2020, które omówiła skarbnik gminy Grazyna Mosch, a następnie komisja wydała pozytywne

opinie o obu uchwałach. W porządku obrad komisji znalazł się wybór zastępcy

przewodniczącego (zastępcą został Michał Woźniak), przyjęcie planu pracy komisji na 2015

rok oraz rozmawiano na temat dotychczasowych starań o budowę hali sportowej, podczas

posiedzenia przewodniczący zapoznał zebranych z treścią listu mieszkanki gminy i

poinformow ał, że zwrocił się z pismem do GOPS-u w celu wyjaŚnienia i czeka na odPowiedŹ,

Zapoznal członków komisji z treścią sprawozdania dotyczącego wysokości średnich

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach

prowadzonych przez Gminę Bralin.

w dalszej kolejności sprawozdanie z prac komisji przestrzegania prawa i porządku

publicznego przedstawił przewodniczący Błażej Sutowicz, W okresie od 30 grudnia 2014 roku

do 30 stycznia 2015 roku odbyło się jedno posiedzenie komisji - 23 stycznia br. Podczas

posiedzenia komisja wybrała zastępcę przewodniczącego, którym został Marek Markiewicz,

ponadto wydała pozytywne opinie o projekcie uchwały budżetowej i WPF, Opinie te zostały

przekazane do przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŻetu. Członkowie

komisjijednogłośnie podjęli plan pracy komisji na 2015 rok,

Na koniec o sprawozdanie poproszona została Komisja Rozwoju GosPodarczego i BudŻetu,

paweł Narękiewicz poinformował o posiedzeniu w dniu 23 stycznia 20]-5 roku, Podczas

którego wybrano zastępcę przewodniczącego _ Kamila Lenorta, ustalono plan pracy komisji,

wydano dwie opinie w sprawie projektu uchwały budżetowej na 2015 rok oraz Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Bralin.

Ad. 6 przedstawienie przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i BudŻetu ostatecznej oPinii

o projekcie budżetu na 2015 rok

Opinię o projekcie budżetu na 2015 rok

Gospodarczego i Budzetu Paweł Narękiewicz.
odczytał przewodniczący Komisji Rozwoju

komisji Rozwoju Gospodarczego i Budzetu jednogłośnie pozytywnie

uchwały budzetowej na 2015 rok. opinia komisji stanowi załącznlk nr 2
zaopiniowała projekt

do protokołu.

Ad. 7 przedstawienie opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej o projekcie uchwałY

budżetowej na 2015 rok oraz opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej GminY

Bralin na lata żOL5-żOżż.

Opinię Regionalnej lzby Obrachunkowej o projekcie uchwały budzetowej na 201_5 rok, a

następnie opinię RlO o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata



201,5-2022 odczytał wójt Roman Wojtysiak. Obie opinie Regionalne 1 lzby Obrachunkowej
wpłynęły na adres urzędu gminy 5 grudnia 201-4roku, są pózytywne istanowią załącznik nr 3
i 4 do protokołu.

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Bralin na lata ZOLi-ZOżO.

Przewodnicząca Rady Kazimiera Kupczak o odczytanie uchwały poprosiła l

wiceprzewodniczącego rady gminy Pawła Narękiewicza.
Po odczytaniu projektu uchwały przewodnicząca poddała uchwałę pod głosowanie. Przebieg
głosowania,. ,,zd" - 1_5 radnych , ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - 0.

Uchwała nr lVl1712015 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Bralin na lata 201,5-2020 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2015 rok

Głos zabrała skarbnik gminy Grazyna Mosch, która poinformowała, że projekt uchwały był
już omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji. Zwrociła uwagę radnych na
sprostowania, które naniosła już po posiedzeniach komisji, a które dotyczyły oczywistych
omyłek pisarskich.
Projekt uchwały budzetowej odczytał wiceprzewodniczący rady Paweł Narękiewicz. Po
odczytaniu przystąpiono do głosowania. Przebićg głosowania: ,,za" - 1_5 radnych, ,,przeciw" -
0, ,,wstrzymujących się" - 0.

Uchwała nr lYlt9/2015 w sprawie uchwały budzetowej na ż01,5 rok została podjęta
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów,
wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia inkaso

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 8 ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości Rady Gminy
należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków iopłat w granicach określonych w odrębnych
ustawach. Wedle art, 40 ust. 1tej ustawy, na podstawie upowaznień ustawowych Radzie Gminy
przysługuje prawo stanowienia aktów prawa miejscowego obowiązujących na obszarze gminy. Na
podstawie art. 28 § 4 - Ordynacja podatkowa, Rada Gminy, Rada Powiatu oraz Sejmik WojeWództwa
moze ustalać wynagrodzenie dla płatników lub inkasentów ztytułu poboru podatków stanowiących
dochody, odpowiednio: budzetu gminy, powiatu lub województwa.
Odrębnymi ustawami, na podstawie których Rada Gminy ma prawo do podejmowania uchwał są:

ustawa o podatkach iopłatach lokalnych, ustawa o podatku rolnym oraz ustawa o podatku leśnym -
i to na ich podstawie Rada Gminy moze ustanowić prawo miejscowe. Art, 6 ust. 12 ustawy



o podatkach i opłatach lokalnych stanowi, że Rada Gminy może zarządzać pobór podatku od
nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz wyznaczać inkasentów i określać wysokość
wynagrodzenia za inkaso. Art. 19 pkt 2 tej ustawy stanowi, że Rada Gminy może zarządzić pobór
wskazanych opłat (m,in. od posiadania psów) wdrodze inkasa oraz określić inkasentów iwysokość
wynagrodzenia za inkaso. Analogiczne rozwiązania przewidują art.6 b ustawy o podatku rolnym oraz
art. 6 ust, 8 ustawy o podatku leśnym. Niniejsza uchwała przewiduje pobór w drodze inkasa

wskazanych w niej podatków iopłat lokalnych: podatku od nieruchomości, podatku rolnego, podatku
leśnego oraz opłaty od posiadania psa. Zmocy ustaw, inkaso ze wskazanych tytułów dotyczy jedynie
nalezności od osób fizycznych.
Biorąc powyższe pod uwagę Rada Gminy Bralin zarządziła pobór podatków w drodze inkasa, a na

inkasentów poszczególnych sołectw wyznaczyła osoby wyszczególnione z imienia i nazwiska oraz
obszaru jego poboru , gdyż uchwała powinna wskazywać cechy indywiduaIizujące inkasentów, by nie

było wątpliwości, na kogo nakłada ten obowiązek. Podatnik ma prawo do tego, aby po zapoznaniu się
z ogłoszonym aktem prawa miejscowego wiedzieć kto jest uprawniony do pobrania od niego podatku
(opłaty).

W związku z powyzszym podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione.

Projekt uchwały odczytał wiceprzewodniczący rady Paweł Narękiewicz. Po odczytaniu
przewodnicząca Kazimiera Kupczak zarządziła głosowanie, Przebieg głosowania: ,,za" - L5

radnych, ,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - 0.

Uchwała nr lV/19/2015 w sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od
nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego oraz opłaty od posiadania psów,

wyznaczenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia inkaso została podjęta jednogłośnie
i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu lX

- Infrastruktura energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna, w ramach
Działania 9.3 - Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej - plany gospodarki
niskoemisyjnej (Konku rs nr ż/pQ liŚl9.3lżoL3)

W dniu 5 grudnia 2013 roku Rada Gminy Bralin w uchwale Nr XLll/221/201,3 wyraziła zgodę na

przystąpienie do opracowania i wdrozenia planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Bralin. Wobec
powyzszego Wójt Gminy Bralin w instytucji wdrazającej, tj. Narodowym Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie złoży| stosowny wniosek o przyznanie dofinansowania
w ramach konkursu nr 2/POliSl9.3l2O13 Działanie 9.3 - Termomodernizacja obiektów użyteczności
publicznej - plany gospodarki niskoemisyjnej.
W związku zprzyznanlem dofinansowania z Funduszu Spojności w ramach projektu: ,,Opracowanie
planu gospodarki niskoemisyjnejdla Gminy Bralin", podjęcie niniejszej uchwały stanowi warunek
refundacji maksymalnie do 85% kosztów kwalifikowanych ww, projektu.
Powyższe środki zostaną przeznaczone na opracowanie Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy
Bralin, na który będą się składać między innymi:
1. Plan gospodarki niskoemisyjnej
2. Stworzenie bazy danych
3. Szkolenia dla pracowników
4. lnformacja ipromocja dotycząca udziału dofinansowania POliŚ w stworzeniu planów gospodarki
niskoemisyjnej, upublicznianie informacji o opracowaniu planów.
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Po odczytaniu projektu uchwały przez wiceprzewodniczącego rady Pawła Narękiewcza
przystąpiono do głosowania. Przebieg głosowania: ,,za"'- 15 radnych, ,,przeciw" - 0,

,,wstrzymujących się" * 0.

Uchwata nr lYl20/2015 w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu lX -
lnfrastruktura energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna, w ramach
Działania 9.3 - Termomodernizacja obiektów uzyteczności publicznej - plany gospodarki
niskoemisyjnej (Konkurs nr 2lPO liŚ/9.3l2Ot3) została podjęta jednogłośnie i stanowi
załącznik nr B do protokołu.

Ad. Lż Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na 2015 rok planu dofinansowania form
doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania
opłat za doskonalenie oraz specjalności i form kształcenia zawodowego, na które
dofinansowanie jest przyznawane

Artykuł 70a Karty Nauczyciela nakazuje organom prowadzącym szkoły coroczne wyodrębnienie
Środków na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli. W związku z ustawą
okołobudżetową irealizacją ustawy budżetowej na 2015 rok wyodrębnia się środki na
dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w wysokości 0,5% planowanych rocznych
środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli.
Rozporządzenie wykonawcze do przepisu zawartego w Karcie Nauczyciela nakłada na organy
prowadzące okreŚlenie maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za doskonalenie oraz specjalności i
form kształcenia zawodowego nauczycieli, na które przyznawane jest dofinansowanie.
Zgodnie z art.70a ust. 2a Karty Nauczyciela podziału środków dokonano po zasięgnięciu opinii
związków zawodowych zrzeszających na uczycie l i Gm iny Bra lin.
Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione.

Po odczytaniu projektu uchwały przez wiieprzewodniczącego rady przystąpiono do
głosowania. Przebieg głosowania: ,,za" - 15 radnych, ,,przeciw" - O, ,/wstrzym[Jjących się" -
0.

Uchwała nr lYlż1,/2015 w sprawie przyjęcia na 2O].5 rok planu dofinansowania form
doskonalenia zawodowego nauczycieli, określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat
za doskonalenie oraz specjalności iform kształcenia zawodowego/ na które dofinansowanie
jest przyznawane została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Po tym punkcie przewodnicząca rady Kazimiera Kupczak ogłosiła 30-minutową przerwę.

Po przerwie

Po przerwie Rada Gminy obradowała w ].4-osobowym składzie. Sesję opuściła radna Zofia
Ga rczarek.
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Ad. 13 Przyjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania projektu
zmian w Statucie Gminy Bralin i Statutach Sołectw

Radny Piotr Pańczuk zgtosił wniosek formalny o zmianę treści § 2 ww. uchwały. Wnioskował
o wykreŚleniez2paragrafu słów: ,,z zostrzeżeniem, że w procach komisji będzie uczestniczyć
po dwoch przedstawicieli z każdego klubu radnych". Zaproponował następujące brzmienie §
2: ,,Ustala się następujqcy skład osobowy komisji:" Swój wniosek uzasadnił tym, że radni już
wczeŚniej, podczas ostatniej debaty wpisali się na wyłożoną listę i wyrazili chęć pracy w tej
komisji, dlatego nie ma sensu tego powtarzać,
Przewodnicząca rady przypomniała, kto wpisał się do pracy w komisji doraźnej. Byli to:
Michał Woźniak, Piotr Twardowski, Paweł Narękiewicz, Grzegorz Lemanik, Jacek Kuropka.
Z drugim wnioskiem formalnym zgłosił się radny Paweł Narękiewicz, ktory poinformował, że
z przyczyn osobistych musi zrezygnować z pracy w tejże komisji. Wobec tego komisja
otrzymałaby następujący skład: Michał Woźniak, Piotr Twardowski, Grzegorz Lemanik i Jacek
Ku ropka.
Wobec powyzszego Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad zmianą zapisu uchwały,
Przebieg głosowania,.,,zd" - 13 radnych,,,przeciw" - O,,,wstrzymujących się" - ]_. Wnioski
zostały przyjęte.

Po odczytaniu projektu uchwały przez wiceprzewodniczącego rady przystąpiono do
głosowania. Przebieg głosowaniai ,,za" - 1_4 radnych, ,,przeciw" - a,,,wstrzymujących się" -
0.

Uchwała nr lY122/ż015 w sprawie powołania komisji doraźnej do opracowania projektu
zmian w Statucie Gminy Bralin i Statutach Sołectw została podjęta jednogłośnie i stanowi
załącznik nr 10 do protokołu,

Ad. 14 Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia na 2015 rok planu pracy Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Bralin

Głos zabrał przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Lemanik, który przedstawił plan pracy
komisji w 20]-5 roku:

STYCZEŃ

Wybór zastępcy przewodniczącego Komisji Rewlzyjnej.
Opracowanie pIanu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok.

LUTY

Kontrola wydatków finansowych przeznaczonych na remonty świetlic na terenie gminy Bralin.

MARZEC
Zadłużenie gminy i prawidłowości spłaty zadłuźenia.

KWlEclE Ń

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 20t4 rok, Sformułowanie
opinii o wykonaniu budżetu za 201-4 rok iprzedstawienie jej Regionalnej lzbie Obrachunkowej do
zaopiniowania.

MAJ
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Zapoznanie się z dokumentacją dotyczącą udzielenia zezwoleń na sprzedaż alkoholu.

CZERWlEc
Kontrola wydatków finansowych na rozbudowę kanalizacji gminy Bralin.

WRZEslEŃ
Analiza wykonania budżetu za l pótrocze 2015 roku.

PAŹDZlERNlK
Kontrola wydatków na utrzymanie ochotniczych straży pożarnych.

LlSToPAD
Kontrola wydatków na utrzymanie świetlicy terapeutycznej.

GRUDZl EŃ

Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 rok,

Plan pracy komisji może ulec zmianie w zmianie w zależności od zaistniałych okoliczności.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Lemanik poinformował zebranych o zmianie,
która nastąpiła w planie pracy przyjętym przez członków komisji podczas ostatniego
posiedzenia. Po zwróceniu uwagi przez skarbnika 8miny kolejność prac z lutego i kwietnia
została zamieniona, dodano równiez informację o sporządzeniu opinii o wykonaniu budżetu
za 2014 rok i przedstawienie jej Regionalnej lzbie Obrachunkowej do zaopiniowania.

Po zapoznaniu z planem pracy Komisji Rewizyjnej wiceprzewodniczący rady odczytał projekt
uchwały, po czym przystąpiono do głosowania. Przebieg głosowania:,,za" - 11_ radnych,

,,przeciw" - 0, ,,wstrzymujących się" - 3.

Uchwała nr lY/231201-5 w sprawie zatwierdzenia na 201-5 rok planu pracy Komisji Rewizyjnej
Rady Gminy Bralin została podjęta i stanowi za|Ącznik nr ]-1 do protokotu.

Ad. 15. Przyjęcie planów pracy na 2015 rok: Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku
Publicznego, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia,
Sportu oraz Komisji RoInictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska.

Jako pierwszy plan pracy komisji odczytał Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i

Porządku Publicznego Błazej Sutowicz. Plan Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku
Publicznego stanowi załącznik nr 1"2 do protokołu.

Następnie plan pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budzetu na 2015 rok odczytał jej

przewodniczący Paweł Narękiewicz. Plan stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

O odczytanie planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu na 201-5 rok poproszony
kolejno został przewodniczący Jacek Kuropka. Odczytany plan pracy komisji stanowi
załącznik nr 14 do protokołu.

1,3



Jako ostatni przedstawiony zostat plan pracy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i

Ochrony Środowiska. Plan pracy odczytał Piotr Twardowski przewodniczący komisji.
Dokument stanowi załącznik nr ]_5 do niniejszego protokołu.

Po odczytaniu planów głos zabrał sekretarz gminy Zbigniew Łatka. Zwrocił uwagę
przewodniczących komisji, by uwzględnili w swoich planach na pierwszy kwartał kwestię
dotyczącą systemu gospodarowania odpadami w gminie Bralin, który musi zostać
dostosowany do nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach
wchodzącej w życie 1 lutego 2015 roku. Komisja przetargowa musi znać wytyczne do
postępowania przetargowego wypracowane przez radnych, a dotyczące m.in. częstotliwości
wywozu. Nalezy zastanowić się nad stawkami opłat za odbiór śmieci, ulgami bądź dopłatami.

Do odczytanych planów pracy poszczególnych komisji rada nie wniosła uwag, wobec czego
plany zostały przyjęte przez Radę Gminy Bralin,

Ad. 16 Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin

Zanim nastąpiło odczytanie projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Wójta Gminy
Bralin przez wiceprzewodniczącego rady Pawła Narękiewicza, ktory zwrocił się z wnioskiem
formalnym o wprowadzenie ww, uchwały do porządku obrad wywiązała się dyskusja,

Głos zabrat radny Tadeusz lwan: ,,Do końca nie wiem, co panowie proponują. Kiedy
spotkaliśmy się na debacie przedsesyjnej, nikt nie chciał słowa powiedzieć, chcieliście zrobic
sensację na sesji. l do dzisiaj nie wiem, co tu jest grane, jakie stawki proponujecie. 7 dni
przed sesją powinniście nas poinformować. Jćśli w radzie jest 15 radnych, to wszystkich
powinno traktować się jednakowo, a nie ustalać coś po cichu. Chciałbym, zebyście zanim
zostanie odczytana uchwała, powiedzieli, o co tutaj chodzi".

Paweł Narękiewicz,. ,,My swoje stawki, opinie przedstawiliśmy na radzie na poprzedniej sesji.
Nie zostało to wzięte pod głosowanie. Rada ustala wypłatę dla wójta, radą kieruje
przewodniczący, do tej pory nie było żadnego spotkania, zadnych sygnałów, a wójt nie moze
pracowaĆ za darmo. Dwa miesiące mijają, nie było, więc ponowiliśmy, złożyliśmy własny
projekt uchwały."

Tadeusz lwan: ,,Więc to jest ten sam projekt?"

Paweł Narękiewicz: ,,ren sam projekt, nic niezmieniany. Minął miesiąc czasu. Myślę, że
robimy dobrze."

Tade.usz lwan: ,,Co macie panowie do zarzucenia wójtowi, który uczciwie pracował przez 8
lat, wszystkie uchwały były podejmowane większością głosów, 97%inagle okazuje się, że nie
chcecie docenić tej włozonej pracy dla gminy, To jest jakieś nieporozumienie. Tu jest duzo
młodych osób i one tez za tym głosują, a współpracują z wójtem drugi miesiąc. Wy chyba nie
wiecie, co robicie. Tak mi się wydaje. Na jakiej podstawie chcecie obnizyć pensję?
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Radny Grzegorz Lemanik: ,,Panie Tadeuszu, przede , wszystkim, ffiy nie obniżamy
wynagrodzenia. Ustawa przewiduje, że na początku każdej kadencji do wyłącznej
kompetencji rady nalezy ustalenie wynagrodzenia na następną kadencję. My ustalamy
wynagrodzenie na całkiem inną kadencję. Używanie zwrotów, że my obniżamy
wynagrodzenie, jest moim zdaniem niesłuszne."

Tadeusz lwan:,,Dwa miesiące po pracy? Mozna było ustalić, jaksię zaczynało pracować, a nie
dwa miesiące po. To jest jakieś nieporozumienie."

Grzegorz Lemanik: ,,W uzasadnieniu: słyszymy od mieszkańców, że kierujemy się jakąś
antypatią personalną. To jest absolutnie nieprawda. Nie mamy żadnych zastrzezeń do pana
Roberta Kieruzala, mówimy cały czas o funkcji, nie mówimy natomiast o osobie. Mamy takie
stanowisko i chcemy ustalić dziś to wynagrodzenie, by pan wójt dostawał w końcu
wynagrodzenie, bo to jest nasza wyłączna kompetencja".

Radna Aldona Głąb: ,,Chciałam zapytac, czy wiecie, jakie prace wykonuje wicewójt, co robi
urzędzie, ze chcecie pozbyć się tej funkcji? Proszę nam odpowiedzieć".

Paweł Narękiewicz: ,,My tej funkcji nie chcemy się pozbyć, ona moze być funkcją łączoną np.
z sekretarzem wójta".

WÓjt gminy Roman Wojtysiak: ,,Nie może być łączona. Jest zmiana przepisów. Panowie nie
znacie prawa".

Radny Leszek Głąb: ,,Jakie jest uzasadnienie? Kazda uchwała powinna mieć uzasadnienie i

chciałbym usłyszeć to uzasadnienie. Po drugie, na poprzedniej sesji była mowa, że to jest
projekt klubu jednego. Dlaczego drugi klub nić został powiadomiony na czas? 27 stycznia
wpłynął projekt uchwały do biura rady, drugi klub nie został powiadomiony. Dowiaduję się o
tym jako przewodniczący opozycyjnego klubu w dniu dzisiejszym, ze coś takiego zostaje
przedstawione. Nie znam ani opinii, ani uchwały nie dostałem przed sesją, żebym mógł ze
swoim klubem porozmawiać. Robi sobie coś jeden klub, co prawda większościowy.
Widocznie klub uważa, ze zdobycie stu paru głosówwięcej od drugiego klubu, mając jednego
radnego więcej, może robić co chce, nie interesując się, co mają do powiedzenia pozostali.
Dlatego proszę mi przedstawić uzasadnienie, dlaczego się obniza funkcyjne. Wydaje mi się,
ze funkcyjne jest rzeczą zmienną, jak ktoś pełni funkcję, to powinien je dostać, Jaka jest
podstawa zmn iejszen ia fu n kcyjnego?"

Paweł Narękiewicz,. ,,Po raz kolejny powiem, że 1,6 listopada wójt został wybrany. On jest,
mozna powiedzieĆ, nowym wójtem i to jest tylko ustalenie jego pensji, to nie jest obnizanie,
nie jest podwyzszanie, to jest ustalenie. Zgodnie z art. ].B ust. 2 pkt 2 ustawy o samorządzie
gminnym do wyłącznej właściwości rady należy ustalenie wynagrodzenie wójta, Rada. ustala
wynagrodzenie miesięczne wójta w oparciu o warunki i sposób wynagradzania pracowników
samorządowych zatrudnionych na podstawie wyboru określone w rozporządzeniu Rady
Ministrów w sprawie wynagrodzenia pracowników samorządowych. Zgodnie z § 16. pkt.4
Statutu Gminy Bralin Przewodniczący wykonuje czynności z zakresu pracy wobec wójta".
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Leszek Głąb:,,l uwaza pan, że ja się nie znam na przepisach, że mi pan musito odczytać?"

Paweł Narękiewicz: ,,Ja tak nie uwazam, Chciał pan, więc przeczytałem".

Leszek Głąb: To nie jest uzasadnienie. Podjęliście decyzję w jednym klubie odnośnie
wynagrodzenia, podjęliŚcie takie, a nie inne stawki, nie konsultując się z drugim klubem, nie
przedstawiając żadnych poglądów. Proszę pana, nie może być tak, że pierwszy lepszy
kierownik sklepu ma większe funkcyjne niż wójt gminy Bralin. Nie może być tak, ze ja mam
duzo większą podstawę niz wójt, który ma duzo większy budzet niz ja w swojej firmie. To jest
dla mnie dziwne. Klub jeden postanawia i my mamy to przegłosować".

Paweł Narękiewicz:,,Po raz kolejny powiem, że pani przewodniczącarządzi radą. Nie robiła w
tym kierunku kroków żadnych. My postawiliśmy takie stawki, więc pani przewodnicząca
powinna zrobic debatę na ten temat. Co ja mogę więcej?"

Przewodnicząca Rady Kazimiera Kupczak: ,,Zorganizowałam debatę i na niej nikt nie podjął
sprawy wynagrodzenia, nikt nie chciał rozmawiać. A poza tym, nie był to wniosek, tylko
padło w formie propozycji. Wobec tego nie miałam obowiązku ustosunkować się do tego.
Chciałam dopowiedziec, że dwóch radnych pracowało w poprzedniej kadencji i wtedy jak
uchwalaliŚmy pensję wójta, oni podnosili rękę za tamtą stawką wynagrodzenia. Co się
takiego mogło wydarzyć przez te cztery lata, czego wójt nie dopełnił, że teraz nagle są za tak
wielkim obnizeniem pensji. Może tych dwóch radnych wypowiedziałoby się?"

Pawet Narękiewicz,. ,,rak,jak już pan Leszek powiedział, jest nas ośmiu, mamy klub radnych i

wie pani"

Leszek Głąb: ,,l pozostałych siedmiu się nie liczy. l rządzicie wszystkim, my nie mamy nic do
powiedzenia. Tak można wnioskować."

Paweł Narękiewicz: ,,Nie o to chodzi. To jest zdanie ośmiu ludzi, nie dwóch i nie sześciu, nie
czterech, nie jednego."

Jacek Kuropka: ,,Ja tez nie czuję się partnerem w tych rozmowach. Rozmowy miały się toczyć
kilka tygodni temu na debacie przedsesyjnej. Były stawki zaproponowane te wyższe. l
chcieliŚmy dyskutować. Moze byśmy wynegocjowali jakieś wspólne stanowisko. Jeden z

radnych państwa klubu powiedział, ze nie będzie rozmowy na ten temat. Swoje stanowisko
przedstawicie na sesji i tak się stało. W tej chwili wójt będzie zarabiać mniej, mówię tu o
dodatku funkcyjnym, niz zapewne mój dyrektor i inni dyrektorzy, moze w urzędzie też są
takie sytuacje, A porównanie ilości osób, którymi kieruje wójt a dyrektor placówki, jest duzo
mniejsze. Gdzie dyskusja, gdzie rozmowa?

Tadeusz lwan: ,,Ja chciałbym jeszcze
tworzymy jakieś kluby. Skoro mamy
być i powinniśmy razem siadać do
dyskusji, spotkać się wszyscy razem,
jest potrzebne?"

powiedzieć coś na temat klubów. Jest nas 15 radnych i

pracować jako jedność, to żadnych klubów nie powinno
dyskusji. Proponuję odłożyć to głosowanie i usiąść do
przemyśleć sprawę, a nie ze jeden klub i drugi. Komu to
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Aldona Głąb: ,,My nie mamy nic do zarzucenia wójtowi za jego pracę. Nie zgadzamy się z
waszą propozycją. ChcielibyŚmy dojść do porozumienia, jeśzcze rozmawiać, nie na dzisiejszej
sesji."

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bralinie Adam Pruban: ,,Jestem obserwatorem życia
publicznego w naszej gminie 1uż 25 lat. W roku 1990 zacząłem uczestniczyć w tym zyciu
publicznym, najpierw jako zwykły obywatel, później miałem krótką przygodę radnego, z

której musiałem zrezygnować, poniewaz zostałem wybrany dyrektorem szkoły. Od 1997 roku
pełnię funkcję dyrektora Szkoły Podstawowej w Bralinie. Miałem okazję współpracować
równiez przez ten okres ze wszystkimi pełniącymi funkcję wójta. Gdy porównuję te okresy, to
w sposób bezwzględny pod kątem jawności, transparentności, uczciwości, sposobu
komunikowania się, to jest rzecz nieporównywalna do roku 2006 i po tym roku. Mówię to ze
swojego punktu widzenia, jako mieszkańca i dyrektora szkoły, to są dwa nieporównywalne
okresy czasu. Na korzyść. Bo my w tej chwili wiemy, na czym się obracamy, wiemy, na jakich
podstawach, przestrzegane są przepisy prawa. Mówicie państwo, zwracam się tu do klubu
radnych, którzy z|ożyli propozycję obniżenia pensji, że ustalacie stawki dla wójta, który
wygrał wybory i ze nie obniżacie. To prawda, oczywiście, w sensie prawnym to jest prawda.
Ale to jest manipulacja słowami. Mozna by mówić o ustaleniu stawek w sytuacji kogoś
nowego. Natomiast, gdy jest to praktyczne pełnienie funkcji wójta przez tę samą osobę, bez
jednego dnia przerwy, to twierdzenie, ze nie jest to obnizka, to jest to tylko gra słów, czysta
gra słów. MyŚlę, że warto jest się nad tym sformułowaniem zastanowić. Po drugie, mówicie
panowie, ze reprezentujecie, jest was ośmiu, większość mieszkańców. Ale weźcie pod
uwagę/ ze byliście wybrani w wyborach w poszczególnych okręgach, w poszczególnych
miejscowoŚciach. Mam nieodparte wrazenie, ze często o wyborach państwa na radnych
decydują w duzej mierze okoliczności dość subiektywne w poszczególnych miejscowościach,
sympatie i antypatie. Natomiast zwróćcie uwagę, ze wójt poddaje się bezpośrednim
wyborom wszystkich mieszkańców gminy. l nikt nie zaprzeczy, ze te wybory wygrał, czyli że
oddała na niego głos większość mieszkańców nbszej gminy. l ci mieszkańcy dobrze wiedzieli,
co ten wójt sobą reprezentuje, wiedzieli, jaki jest system pracy, jaka organizacja pracy,
wiedzieli, jakie ma wynagrodzenie. To wszystko jest do publicznej wiadomości podane i ci
ludzie wiedzieli, z kim mają do czynienia i oddali w większości na niego głos. Czy w takim
razie, oczywiŚcie wy macie prawo, to jest wasza wyłączna kompetencja ustalać
wynagrodzenie wójta, ale bierzecie pod uwagę/ ze ten wójt został wybrany przez większość
mieszkańców, większość chyba nawet od tej, która oddała głosy na was. Myślę, ze warto to
rozważyc.l moze rację ma tutaj radny lwan, który proponuje, by siąść do tej dyskusji jeszcze
raz, bo czasami pochopna decyzja może odbijać się nie tylko na państwa tutaj 15 osób
relacjach, to moze odbijać się na wszystkich mieszkańcach gminy. Proszę o wzięcie pod
uwagę faktu, powtórzę raz jeszcze, wójta wybrała większość mieszkańców, którzy wiedzieli,
jak pracuje, jaka jest organizacja gminy, wiedzieli o stanowisku wicewójta i przyjęli to,
zaakceptowali i oddali swój głos na wójta, który zostaI przez nich wybrany. Dziękuję".

Skarbnik gminy Grazyna Mosch: ,,Nie chcę państwu odbierać kompetencji, nie moja to rola,
ale muszę odnieŚć się do tej uchwały. Widziałam ją w tym tygodniu. Chcę się odnieść do
zapisu w uchwale,, ,,z mocą obowiązującą od 29 listopada 201,4 roku". Muszę zaznaczyc, że
pan wójt wynagrodzenie otrzymuje na podstawie opinii radcy prawnego. Otrzymał
wynagrodzenie za grudzień i styczeń, bo dziś jest 30., a zgodnie z naszą polityką
rachunkowoŚci do 28. środki muszą być na rachunku bankowym. Otrzymał je w takiej
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wysokości, jak było to określone w poprzedniej uchwale. Nie będzie oddawat tych środków,
jeśli uchwała będzie tak podjęta. Odnoszę się do wielkóści wynagrodzenia. W tej chwili
zasadnicze wynagrodzenie wójta wynosi 5000 zł, dodatek funkcyjny L700 zł,1300 zł dodatek
specjalny, tj. 20% dodatku funkcyjnego i wynagrodzenia zasadniczego i wysługa lat, która
nalezy się każdemu. Odnosząc się do tabeli zaszeregowania, wójt w gminie do 15 tys.
mieszkańców moze zarabiac: wynagrodzenia zasadniczego od 4500 - 5900 zł, maksymalny
poziom dodatku funkcyjnego 1900 zł, dodatek specjalny do 4O%, W projekcie uchwały Klubu
Radnych Razem dla Gminy Bralin wynagrodzenie zasadnicze wynosi 4500 zł, dodatek
funkcyjny 4OOzł, dodatek specjalny 9B0 zł i900 zł dodatku za wysługę lat, co stanowi kwotę
6780 zł. Według mnie jest to obnizenie wynagrodzenia, to nie jest nowy wójt. Łatwiej byłoby
ustalać wynagrodzenie dla nowej osoby, której nie znamy, nie wiemy, co robiła.
Wójt wykonywał wszystkie uchwały, nigdy nie było zadnych zarzutow, co do ich
wykonywania, nie lekceważył realizacji żadnych zadań, wszystkie były wykonywane zgodnie z

planem finansowym, zgodnie z kompetencjami i uprawnieniami. Nigdy nie utrudniał dostępu
do informacji oraz do dokumentów, nie ograniczał swobody wypowiedzi, zawsze mozemy
jako pracownicy i państwo wypowiadać swoje zdanie. Nikt nikomu nie broni tego, co chce
powiedzieć. Powiem państwu, czym skutkować będzie obnizenie wynagrodzenia wójta. Jako
skarbnik gminy napiszę wniosek do wójta o obnizenie wynagrodzeń wszystkim pracownikom
urzędu, obsługi, jednostek budżetowych isamorządowej instytucji kultury, dlatego że będą
miały miejsce takie sytuacje, gdzie pracownicy będą zarabiać więcej niż wójt. Chyba nie
znacie państwo takiego przedsiębiorstwa, zeby szef zarabiał mniej od pracownika. My też
jesteśmy w widełkach, tez mamy dodatki funkcyjne, nie mamy premii, mają ją pracownicy
obsługi. Będziemy obnizać proporcjonalnie, z takim wnioskiem zwrócę się do wójta. jeśli
mamy oszczędzać, to będziemy oszczędzać wszyscy. Dziękuję".

Radca prawny Ewa Brzozowska: ,,Chciałam przedstawić państwu, jak to wygląda od strony
prawnej, Mianowicie, objęcie stanowiska wójta następuje na podstawie wyboru. Wójt
zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym obejinuje obowiązki z chwilą złożenia wobec rady
ślubowania, czyli od tego momentu nawiązuje się stosunek pracy wójta nowej kadencji.
Zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych czynności z zakresu prawa pracy wobec
wójta związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy wykonuje przewodniczący
rady. Pozostałe czynności wyznaczona przez wójta osoba lub sekretarz gminy, z tym że
wynagrodzenie wójta ustala rada gminy w drodze uchwały. W tej kadencji miało miejsce
zdarzenie, ze nie zostało ustalone wynagrodzenie wójta po objęciu przez niego obowiązków.
Stosunek pracy nawiązał się z mocy ustawy i jest on niezależny od woli rady. Zgodnie z

kodeksem pracy pracownik powinien mieć ustalone warunki pracy i płacy. Warunki pracy
wójta ustalone są równiez w ustawie samorządowej. W artykule 30. mówi się, wójt wykonuje
uchwały rady gminy i zadania gminy określone przepisami prawa. Elementem stosunku pracy
jest wynagrodzenie. Nie mogło być sytuacji, kiedy wójt w grudniu nie miał ustalonego
wynagrodzenia. Poniewaz poprzednia uchwała rady gminy w sprawie wynagrodzenia wójta
nie określała, że dotyczy to wynagrodzenia wójta w kadencji określonej, uznałam, że mozna
tę uchwałę zastosować do wójta w obecnej kadencji. Przewodnicząca rady zgodnie z.treścią
artykułu B, ustawy samorządowej nawiązała z panem wójtem stosunek pracy/ wyznaczając
dla niego wynagrodzenie wg starej uchwały. Jeżeli w tej chwili zapadnie decyzja zgodnie z

treścią wniesionej uchwały, to będzie to obniżenie wynagrodzenia, poniewaz wójt, tak jak
mówiła pani skarbnik, otrzymuje wynagrodzenie. l przez dwa miesiące otrzymywał w wyzszej
wysokości, Teraz, żeby obnizyć, trzeba przedstawić argumenty. Wójtowi służy prawo
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wystąpienia do sądu pracy z pozwem o ustalenie czy zasadne jest to obnizenie, Chciałabym,
żebyście państwo równiez wzięli to pod uwagę. Dziękuję".

Grzegorz Lemanik: ,,W pierwszych słowach chciałbym się króciutko odnieść do słów pana

Adama Prubana, dyrektora szkoły, którego bardzo szanuję jako człowieka i sąsiada, i zawsze
mieliśmy relacje bardzo poprawne. Zgodziłbym się z twierdzeniem pana, ze jest to gra słów
jeśli chodzi o to, co powiedziałem, gdyby rada nie zmieniła swojego składu osobowego. Ale
poniewaz rada zmieniła się w dosyć diametralny sposób, mówię o osobach, które są w
radzie, mamy prawo mieć inne stanowisko i my takie właśnie zajmujemy, Chciałbym
poprosić o ]"0 minut przerwy".

Przewodnicząca obrad przychyliła się do prośby iogłoszona została przerwa w obradach.

Po przerwie

Obrady wznowiono o godz, Iż.55.

Marek Markiewicz: ,,Na spotkaniu komisji pytałem panią, co z uchwałą na temat
wynagrodzenia wójta. Pani powiedziała: nie wiem. Jak długo możemy czekać na to, żeby wójt
dostał to wynagrodzenie? Dlatego nasza inicjatywa była taka, że zlożylismy tę uchwałę i ta
uchwała jest. Myślę, że teraz zasadne by było sprawdzenie, czy prawnie wójt dostał to
wynagrodzenie. Myślę, że zwrócimy się do RlO o jakąś opinię na ten temat, czy to jest
legalne, bo ja nie wiem, nie znam się na przepisach, nie jestem prawnikiem".

Kazimiera Kupczak: ,,Zapytał pan, co z wypłatą wójta. Nie była ustalona. Powiedziałam: nie
Wiem".

Marek Markiewicz: ,,Jak długo mieliśmy czekać na jakąś propozycję od pani?"

Kazimiera Kupczak: ,,Była na pierwszej sesji."

Marek Markiewicz: ,,Była i od tego czasu była cisza",

Kazimiera Kupczak: ,,Jd wyszłam z inicjatywą, była uchwała na sesji. Jak pan może
powiedzieć, ze była cisza?"

Marek Markiewicz: ,,Ale między tamtą sesją, a do dnia dzisiejszego, do mojego pytania na
komisjach. Jak długo mogliśmy czekać ztym?"

Wojt Roman Wojtysiak: ,,Starałem się do tej pory nie odzywać, ponieważ wydaje mi się, że ta
cała dyskusja w obliczu mediów, tak jak ostatnio powiedziałem, nie powinna mieć miejsca.
Szanowni panowie z Klubu Radnych Razem dla Gminy Bralin, po pierwsze, odbyły się
komisje, których panowie nie zwoływaliście, prosiłem was na piśmie o zwołanie komisji w
celu zaopiniowania budżetu. To przewodniczący komisji ustala, co na tej komisji będzie
poruszane. To po pierwsze, Zero inicjatywy, nie było żadnych propozycji. Przypominam
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jeszcze raz, sesja nadzwyczajna zwołana na 30 grudnia 20].4 roku była poprzedzona
dwugodzinną debatą radnych. Sesja nadzwyczajna wiąże'się z tym, że na wniosek wójta
przewodniczący zwołuje sesję, Trudno dostarczać materiały na 7 dni przed, ale była
poprzedzona dwugodzinną debatą wszystkich radnych. Odpowiedź państwa wtedy była taka:
decyzją klubu radnych na ten temat nie będziemy się wypowiadać. Więc zarzucanie, ze nie
było próby rozmowy i zarzucanie, że nie jesteście panowie informowani, jest niepoważne.
Jeszcze raz retrospektywa. Panie radny Markiewicz, na sesji wstał radny Narękiewicz i

powiedział: zatrudnia wicewójta, więc pensja na pół. Uzasadnienie uchwały jest tak
naprawdę w odpowiedzi radnych do mojej wypowiedzi radiowej. Wtedy równiez nikt z nas
nie wiedział, jaka jest sytuacja prawna. Opinie prawne, o które wystąpiliśmy są
jednoznaczne: w momencie niepodjęcia uchwały obowiązuje uchwała poprzednia. Tak jak
powiedziała pani mecenas/ nie moze ktoś pracować bez dokumentu o angażu. l jeszcze jedna
uwaga na koniec. Mam pytanie. Czy pan radny Grzegorz Lemanik jest w komisji rewizyjnej
klubu sportowego?

Grzegorz Lemanik: ,,Nie, nie jestem. Z|ożyłem pisemną rezygnację."

Roman Wojtysiak: ,,Rozumiem, że w momencie, kiedy klub nie może rozliczyc się z pewnych
rzeczy" .

Grzegorz Lemanik: ,,Nie. Znacznie wcześniej. Niepotrzebnie pan sugeruje pewne rzeczy."

Roman Wojtysiak; ,,Czy pan Narękiewicz jest członkiem zarządu klubu sportowego?"

Paweł Narękiewicz: ,,Nie, ale to, co pan teraz zarzLlca..."

Roman Wojtysiak: ,,W związku z powyższym, taką formułuję tezę, ze panowie ustalacie
pensję dla Roman Wojtysiaka, a nie dla wójta §miny Bralin. Odnoszę wrazenie, że gdyby na

tym miejscu byli moi kontrkandydaci, którykolwiek z nich, tak zenujące sytuacje nie miałyby
miejsca. Odnoszę takie wrazenie, a mam do tego prawo."

Grzegorz Lemanik:,,Jak naj bardziej."

Roman Wojtysiak: ,,No właśnie, to potwierdza moje słowa, ze to jest wynagrodzenie dla
Romana Wojtysiaka, a nie wójta gminy Bralin i nie obchodzi was to, ze pan radny Roman
Lemanik, pan Narękiewicz w poprzedniej kadencji podnieśli rękę za uchwałą, w której
dyrektorzy szkół mają dodatek funkcyjny na poziomie 900 zł. Tak?

Na rękiewicz:,,No, oczywiście."

Roman Wojtysiak: ,,Szanowni państwo, w myśl zarządzenia i regulaminu wójt gminy jest
kierownikiem urzędu jako jednostki organizacyjnej powołanej między innymi do obsługi
zadań organu wykonawczego, jakim jest wójt i równiez do obsługi rady gminy. Jest w
regulaminie, ze wójt gminy w gminie do 15 tys. mieszkańców może zatrudnić zastępcę wójta.
Wyliczanie w prasie, ze jeżeli jest to gmina 6-tysięczna, to 1/3 etatu jest tak naprawdę
wchodzeniem w kompetencje wójta gminy, który jest kierownikiem urzędu i musi go tak
zorganizować, zeby ten urząd sprawnie obsługiwał nie tylko mieszkańców, ale ijednostki
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podległe, sołtysów. Wskazywanie, ze ktoś kogoś zatrudnia, tak jak to się odbyło na sesji 30
grudnia, jest tak naprawdę nadużyciem swoich uprawnień. Odnoszę wrazenie, że panowie
ustalacie pensję dla konkurenta politycznego/ osoby, która będzie stała na straży porządku w
tej gminie, a nie dla wójta gminy Bralin. l takie mam prawo odnieść wrażenie, a pan to przed
chwilą przyznał. l jeszcze jedno: Odnoszę wrazenie, że gmina Bralin stała się bohaterem
jakiegoŚ spektaklu, stajemy się śmieszni w oczach innych, niektórzy już to komentują.
Niestety, niektórzy mają tendencje do roztrząsania czy wręcz ekshibicjonizmu w internecie,
gdzie niektorzy czują się bezkarni, obrazają i podwazają zaufanie do osób publicznych.
Powiem, ze uruchomiłem już procedurę, która ten stan rzeczy przywoła do porządku.
Argumentacja, bo nas jest ośmiu, jakiej użył pan Narękiewicz, dla mnie jest upewnieniem w
tym, ze chodzi wam o Romana Wojtysiaka, który według was, niestety, wygrał wybory.

Paweł Narękiewicz: ,,Argumentacja nie była wtym sensie. Wyciągnął pan słowa z kontekstu i

przełożył na swoją .... A to pan umie bardzo dobrze."

Grzegorz Lemanik: ,,W odniesieniu do tego, co mówi pan wójt. Mój niepotrzebny komentarz
nie odnosił się do tego, ze zgadzam się, ze słuszne jest to załozenie, że ustalamy pensję panu
Wojtysiakowi, tylko jak najbardziej ma pan prawo do własnych opinii i odczuc" .

Ewa Brzozowska: ,,W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Markiewicza. Pan mówi, że
przewodnicząca od B do 30 grudnia nie zwołała sesji celem ustalenia wynagrodzenia wójta.
W statucie gminy jest napisane, że inicjatywę uchwałodawczą posiada kazdy z radnych, wójt,
komisja rady oraz kluby radnych, chyba ze przepisy stanowią inaczej. Czyli mógt pan czy pana
klub wystąpić do przewodniczącej o zwołanie sesji nadzwyczajnej i przewodnicząca musiatby
to zrobiĆ. Zarzucanie, że przewodnicząca nic nie zrobiła, jest trochę nie na miejscu.
Praktycznie to państwo nic nie robiliście. Ostatnio na sesji był wasz wniosek, ale nie było
uchwały, którą można było odczytać. Zostal odczytany projekt przygotowany przez
sekretarza czy wójta i on nie przeszedł. l t'ylko dlatego nie było wtedy uchwalonego
wynagrodzenia".

Grzegorz Lemanik: ,,My jak najbardziej szanujemy pani zdanie, ale nie mogę się zgodzic, że
nie było projektu uchwały. Projekt przez panią zaopiniowany nie zawierał zadnych kwot.
Kwoty, które pojawiły się w tym projekcie, dostaliśmy na dwie godziny przed sesją, na
debacie. My bazowaliśmy, przygotowując się do sesji, na podstawie tych materiałów, które
otrzymaliśmy"

Roman Wojtysiak: ,,Ale po to była debata."

Grzegorz Lemanik: ,,Zakładaliśmy/ ze będziemy w ten sposób procedurować, przedstawiać
propozycje."

Sołtys sołectwa Nosale Stanisław Niechciał: ,,Przysłuchuję się i z przykrością stwierdz.am, że
mogę powiedzieĆ swoją opinię, bo kilka lat byłem radnym, byłem również przewodniczącym.
Abstrahując od tego, że to jest wynagrodzenie dla wójta, stwierdzam, że tylko zgoda moze
zbudowaĆ, Jeśli razem nie siądziecie do stołu, to będą to tylko niedobre konsekwencje dla
naszej gminy. Tylko wspólnie mozna coś zrobić. Macie na uwadze, że jest was większość, jest
was oŚmiu, ale nie bierzecie pod uwagę, że pan wójt wygrał, Mieszkańcy gminy wybrali wójta
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z jego programem, Programu Piotrka nie poparli mieszkańcy. Wy powinniście poprzeć
wynagrodzenie wójta, ale nie powinno ono być mniejsże jak poprzednio. Wy jesteście
radnymi gminy, a nie danego okręgu. Musicie dbać o dobro całej gminy, musicie dbać o to,
by pozyskiwać pieniądze, robić inwestycje, bo za cztery lata mieszkańcy was rozliczą.
Mieszkańcy żyją tym tematem od miesiąca, pytają, nie potrafią zrozumiec waszego
postępowania. Posłuchajcie trochę społeczeństwa".

Kamil Lenort zwrócił się z wnioskiem o 5 minut przerwy. Przewodnicząca ogłosiła przerwę w
obradach.

Po przerwie
Obrady wznowiono. Po przerwie na salę obrad nie wrócili następujący radni: Aldona Głąb,
Leszek Głąb, Tadeusz lwan, Piotr Pańczuk. Od tej chwili rada obradowała w ]_O-osobowym
składzie.

Po przerwie odczytany został projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przez
wiceprzewodniczącego rady Pawła Narękiewicza. Po tym przystąpiono do głosowania.
Przebieg głosowania,. ,,zd" - B radnych, ,,przeciw" -2, ,,wstrzymujących się" - 0.
Uchwała nr lY/24l2015 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bralin została
przyjęta i stanowi załącznik nr ]-6 do protokołu.

Ad. 17 Wolne głosy i informacje

Do przewodniczących komisji zwrócił się wójt 'gminy Roman Wojtysiak, który apelował, by
wspólnie z nim zwołac na początku lutego oddzielne posiedzenia komisji, podczas których
należy zająĆ się dostosowaniem naszego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi
do znowelizowanej ustawy ,,śmieciowej". Jednocześnie wnioskował o zwotanie sesji rady
gminy na 25 lutego na godz. 10.00. Wójt chciałby, aby sesje planowe odbywały się w ostatnie
Środy miesiąca. Komisje powinny spotkać się w pierwszej połowie miesiąca lutego. Wójt
prosił, by posiedzenia komisji nie odbywały się podczas jego nieobecności, ti.4,5,9, 10
lutego.

Kamil Lenort prosił, by zwoływanie sesji i komisji były uzgadniane wspólnie, by posiedzenia
odbywały się o 14.00, a nie o 10,00.

Kamil Lenor zgłosił wniosek, zeby na łuku koło sklepu GS-owskiego w Nowej Wsi Książęcej,
tam, gdzie był przebudowany chodnik, koło jego domu, wyznaczyc środek jezdni. Radny ma
Świadomość, ze jest to droga powiatowa, ale prosi o zajęcie się tą sprawą.

Odpowiedzi udzielił wójt, który stwierdził, że sesje i komisje muszą odbywać się w godzinach
pracy urzędu. Natomiast sprawa drogi powiatowej powinna trafić pod obrady Komisji
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego. W myśl przepisów wnioski i informacje udziela
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się w istotnych sprawach gminy, a nie drogi przy posesji pana radnego.W związku z tym

należy z|ożyc pismo do tej komisji.

Marek Markiewicz zwrócił się z pytaniem do wójta, czy 31" grudnia był na urlopie, bo mówił,

że będzie na urlopie. Wójt odpowiedział, że był tego dnia w pracy.

Ad. 18 Zamknięcie posiedzenia

Na tym zakonczyltysię obrady radnych na lV sesji w dniu 30 stycznia 2015 roku.
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Spo rzqd zo no : 5,01.2015 r.

Przewodnicząca obrad
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